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Az ülésen jelen vannak a mellékelt jelenléti ív szerinti személyek.  

 

 

 

Barkócz Csaba elnök köszönti Michl József polgármester urat, Kvittung Dániel 

alpolgármester urat és az ülésre meghívást kapott és megjelent személyeket. A roma 

nemzetiségi önkormányzat ülését 8.05 perckor megnyitja. Megállapítja, hogy az ülésen 2 fővel 

határozatképes létszámban vannak jelen.  

Ismereti, hogy a tatai roma lakosság szociális helyzetével és problémáival kapcsolatosan 

szeretnének egyeztetést tartani. Kéri, hogy a meghívó szerinti napirendet fogadják el. 

 

 

A javaslatot a testület jelenlévő 2 tagja, egyhangú, 2 igen szavazattal elfogadja, és a következő 

határozatot hozza: 

 

Tatai Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

13/2024. (XI.28.) határozata 

a 2024. november 28-i nemzetiségi ülésen tárgyalandó napirendi pontok 

meghatározásáról 
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A Tatai Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a mai ülésén az alábbi 

napirendet tárgyalja: 

 

A tatai roma lakosság szociális helyzetének alakulásáról, aktuális problémáiról és azok 

megoldási javaslatairól a felzárkóztatás előmozdítása érdekében 

(szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő: Barkócz Csaba 

 

 

1. Napirendi pont 

A tatai roma lakosság szociális helyzetének alakulásáról, aktuális problémáiról és azok 

megoldási javaslatairól a felzárkóztatás előmozdítása érdekében 

(szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő: Barkócz Csaba 

 

 

Barkócz Csaba elnök megkérdezi, hogy Polgármester úr és Alpolgármester úr részt tudnak-e 

venni a 2024. december 10-én, kedden 15.00 órától tartandó roma közmeghallgatáson, melyre 

szeretettel meghívja őket, megjegyzi a roma lakosság részéről többen is jelezték, hogy részt 

vennének az eseményen. 

 

Michl József polgármester megköszöni a meghívást, és kéri, hogy azokat a témákat vegyék 

majd előre, amelyek érintik, mert aznap egyéb hivatalos programja is lesz, melyen részt kell 

vennie. Megkérdezi, hogy mi lesz a téma. 

 

Barkócz Csaba elnök ismerteti, hogy a szociális helyzettel kapcsolatban több megkeresés is 

érkezett hozzájuk, több személynek is lenne kérdése. 

 

Michl József polgármester ismerteti, hogy Tata Város Önkormányzat képviselő-testülete 

2024. december 18-án 15.00 órától tartja közmeghallgatását, melyre várja a nemzetiségi 

önkormányzat tagjait, ahol szintén közvetíthetik a kérdéseket. 

 

Barkócz Csaba elnök megkérdezi, hogy a roma önkormányzat milyen hatáskörrel rendelkezik 

szociális ügyben és a foglalkoztatás területén, miben tudnának segíteni az őket megkeresőknek. 

 

Michl József polgármester megjegyzi, hogy jó, hogy itt vannak a kollégái, javasolja, hogy a 

jelenlévők mondják el pár mondattal, hogy mivel foglalkoznak és mi az, amibe a nemzetiségi 

önkormányzat be tud kapcsolódni. Ismerteti, hogy a szociális területen jó szívvel 

együttműködnek, de felhívja a figyelmet arra, hogy a roma önkormányzat tagjai ne úgy 

tekintsenek arra, hogy ők a szociális terület felelősei a városban, hanem ez egy szegmense 

legyen a munkájuknak, melybe feltétlenül fontos, hogy bekapcsolódjanak. A korábbiakban, 

amikor még cigány kisebbségi önkormányzat, majd roma nemzetiségi önkormányzat volt, a 

névváltozás nem változtatott semmit a tartalmon. A korábbi önkormányzatok is rendre a 

szociális területet tartották az egyik fontos területnek, a legtöbbet abban tudtak segíteni, hogy a 

személyes kapcsolattartással az egyes területeknek, családoknak a problémáit hogyan oldják 

meg, hogyan tudnak segíteni rajtuk. A másik az, hogy a város egészének a munkájában is várja 

a roma önkormányzat képviselőinek együttműködését, a továbbiakban is a munkahelyteremtés 

területén is. Ismerteti, hogy várható egy új nagy beruházó érkezése az ipari parkba, ahol egészen 

biztosan szükség lesz a betanított munkásokra, szakmunkásokra is. Igaz ez a többi cégükre is, 

ezért ha olyan jellegű kérdés van, hogy hogyan tudnak együttműködni és milyen módon tudják 
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azt segíteni a munkavállalást, saját cégeiknél való munkavállalói feladatokban is 

gondolkodhatnak és a nemzetiségi önkormányzat városi közművelődési feladatokban való 

részvételét is kéri. Ajánlja, hogy a testület tagjait a másik két nemzetiségi önkormányzattal is 

tartsanak kapcsolatot, azért is, mert sokat tanulhatnak tőlük, nagy gyakorlattal rendelkeznek a 

nemzetiségi önkormányzat vezetésében és a programok szervezésében. Javasolja, hogy egy 5 

éves tervet készítsenek maguknak, határozzák meg hová szeretnének eljutni, melyhez érdemes 

lehet a Magyary-tervet is elolvasniuk, áttekinteniük.  

 

Kvittung Dániel alpolgármester elmondja, Polgármester úr jól összefoglalta az 

elhangzottakat. Kiemeli, hogy fontos a kapcsolatépítés, a társadalmi kapcsolatok elmélyítése. 

 

Dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető elmondja, hogy 

kolléganőjével, Martinkovicsné Nagyfalusi Tímeával van jelen. Hozzájuk tartoznak a szociális 

bérlakások, ők tartják a kapcsolatot a bérlőkkel, hozzájuk futnak be a bérlakásokra vonatkozó 

igények. 

 

Németh-Zwickl Nikoletta a Szociális Alapellátó Intézmény vezetője ismerteti, hogy Tata és 

a kistérség esetében a szociális ellátások biztosítását látják el, illetve a család- és gyermekjóléti 

szolgáltatást és a központ munkáját is, továbbá hozzájuk tartozik a hajléktalan szállás is. 

Elmondja, hogy hozzájuk önkéntesen is lehet segítségért jelentkezni, illetve bármilyen 

intézményi jelzés alapján tudják felkeresni az ügyfeleket. Hozzáteszi, számukra nagy segítség 

lenne, ha a munkájuk során egy olyan háttértámogatást kapnának, amivel könnyebbé válhat a 

kommunikáció és jobban meg tudják érteni egymást. 

 

Barkócz Csaba elnök megköszöni a bemutatkozást és hozzáteszi, élni fognak a lehetőséggel.  

 

Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető elmondja, a jelenlévő Csicsainé Rischl Anna 

irodavezető-helyettessel és Zsikai Krisztina szociális ügyintézővel közösen látják el a 

segélyezéssel kapcsolatos feladatokat. Szeretne segítséget kérni, abban, hogy a képviselők a 

roma lakosság felé egy közvetítői szerepet töltsenek be, mert ezzel valószínűleg könnyebben 

eljutnának a segítségre szorulókhoz. Az a kérésük, hogy a kéréseket, megkereséseket 

továbbítsák az iroda felé. 

 

Barkócz Csaba elnök megköszöni a tájékoztatást és hozzáteszi, hogy igyekeznek majd, hogy 

minél hatékonyabb legyen ez a munka.  

 

Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető hozzáteszi, hogy egy egyeztetés keretében 

szívesen tájékoztatják a képviselő-testület tagjait a támogatások igényléséhez és folyósításához 

kapcsolódó feltételekről. 

 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető ismerteti, hogy a pénzügyi iroda 

annyiban kapcsolódik a nemzetiségi önkormányzathoz, hogy elkészíti a költségvetést, az év 

közben szükséges költségvetési módosításokat, úgymond kezelik az önkormányzat pénzét. 

 

Horváth József elnökhelyettes megkérdezi, hogy akkor abban az esetben, ha lenne egy 

támogatójuk, aki anyagilag támogatná a roma önkormányzatot, akkor azt irodavezető 

asszonnyal kell-e egyeztetniük. 

 

Michl József polgármester ehhez kapcsolódóan elmondja, hogy Tata Város 

Önkormányzatának képviselő-testülete létrehozott egy Szociális Háló Közalapítványt, melynek 
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kuratóriumi elnöke Magó Ottó. A közalapítvány számára a város is minden évben támogatást 

nyújt, de ide minden külső támogató akár célzottan is támogatást adhat, és az adományozó 

kérheti, hogy például a Tatai Roma Nemzetiségi Önkormányzattal közösen használják fel azt. 

A befolyt támogatás felhasználásáról a kuratórium dönt, javaslattal élhetnek a támogatás 

felhasználására vonatkozóan. A nemzetiségi önkormányzat számlájára érkező állami 

támogatást kezeli a hivatal pénzügyi irodája.  

 

Kvittung Dániel alpolgármester tanácsként elmondja, hogy pénzt a képviselő-testület tagjai 

ne ígérjenek senkinek sem.  

 

Horváth József elnökhelyettes a téma kapcsán elmondja, hogy korábban kaptak információt 

arról, hogy például a gyerekek esetében hiányosak voltak a tanszerek, a ruházatuk nem volt 

kielégítő. Azok a vállalkozók, akik segíteni szeretnének jelezték, hogy szívesen támogatnák 

anyagilag is a roma önkormányzatot, segítve ezzel is a munkájukat. Elmondja, hogy ha az a 

pénz bekerül egy közalapba, akkor onnantól nincs arra lehetőségük, hogy azt a személyt 

támogassák, akit szeretnének.  

 

Michl József polgármester javasolja, hogy erre vonatkozóan kössenek egy megállapodást a 

közalapítvánnyal, hogy azt a támogatást, amelyet a roma önkormányzat szerez, a roma 

önkormányzatra hivatkozással kerül a közalapítvány számlájára, annak felhasználásáról a 

kérdezze meg az nemzetiségi önkormányzatot. Úgy gondolja, hogy az adományozó levélben 

megfogalmazhatja azt, hogy a Tatai Roma Nemzetiségi Önkormányzat céljait kívánja segíteni.  

 

Németh-Zwickl Nikoletta a Szociális Alapellátó Intézmény vezetője a felvetett problémákra 

reflektál. Elmondja, hogy minden hónapban egyszer ruhaosztás van az intézményükben, 

valamint a tatai és környékbeli civil szervezetekkel kapcsolatban vannak, így az 

iskolakezdésnél is szoktak tudni segíteni, akár füzetekkel, tollakkal, iskolatáskákkal. 

Hozzáteszi, hogy nyugodtan tolmácsolják azt, hogy a Szociális Alapellátó Intézménynél van 

erre lehetőség. Tájékoztatja továbbá a jelenlévőket, hogy élelmiszerosztásuk van Tatán hétfőn 

és pénteken, a többi napokon pedig a kistérségi településeken. Erre vonatkozóan egy 

összefoglalót szívesen készít, melyet megküld a roma önkormányzat tagjainak és így tudják 

tájékoztatni az őket megkereső személyeket. 

 

Horváth József elnökhelyettes megköszöni a tájékoztatást.  

 

Kvittung Dániel alpolgármester jelzi, megkereste a Szociális Háló Közalapítvány alapító 

okiratát, mely szerint természetbeni és pénzbeli juttatások formájában segít a rászorulóknak. 

 

Barkócz Csaba elnök megköszöni a tájékoztatásokat és a következő témaként ismerteti, hogy 

a roma lakosság tagjait zömében a közmunkaprogramra veszik fel és megkérdezi, hogyan lehet 

megoldani azt, hogy legalább a rendes minimálbérért dolgozzanak.  

 

Michl József polgármester válaszul elmondja, hogy a közfoglalkoztatás az egy lépcső. 

Példaként elmondja, hogy ha a földön állnak, az a segély, azt követi a közfoglalkoztatás és 

onnan még egyet lépve jutnak el a piaci munkahelyre, munkakörbe. A közfoglalkoztatás díját 

úgy állapítják meg, hogy a két szint között legyen annak érdekében, hogy a segélyezési szintről 

ellépjen, de legyen motiváció, hogy erről a szintről elléphessen, példaként említi, hogy ha valaki 

tanul, szakmát szerez, vagy úgy végzi el a munkáját az adott munkahelyen, hogy a munkáltató 

felvegye. A közfoglalkoztatás meghatározott időintervallumra szól, néhány hónapra, egy évre. 

Abban kell motiválni ezeket az embereket, hogy erről a szintről továbblépjenek, de ez nemcsak 
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a munkáltatón múlik, hanem a személyen is. Példaként elmondja, hogy a Tatai Városgazda Kft. 

sok embert felvett azok közül, akik korábban közfoglalkoztatásban kezdtek náluk. Elmondja, 

hogy évekkel ezelőtt, több mint kétszáz fő közfoglalkoztatottja volt a városnak, akik közül több 

mint 90% elhelyezkedett a környező munkáltatóknál. Mindig vannak újabbak, akik bekerülnek 

a közfoglalkoztatásba. Azt javasolja, hogy közösen gondolkodjanak azon, hogy egy olyan 

közösségét hozzanak létre, ahová ezek a személyek hajlandóak eljárni, és olyan előadásokat 

hallgathatnak meg, olyan személyek segítik őket, motiválják őket, akinek a segítségével 

támogathatják a munka világába történő visszakerülést, bekerülést. 

 

Barkócz Csaba elnök ehhez kapcsolódóan megemlíti a felnőttképzést. Elmondja, hogy 

információja szerint Tatabányán vannak képzések, de itt helyben nincsenek.  

 

Horváth József elnökhelyettes tájékoztatja az ülésen megjelenteket, hogy egy egyeztetést 

tartottak más nemzetiségi önkormányzati képviselőkkel, akik egy pályázatot nyertek el és ezzel 

a saját nemzetiségükhöz tartozó személyeket is sikerült a képzésbe bevonniuk.  

 

Michl József polgármester ismerteti, hogy a Tatai Járási Hivatal Foglalkoztatási Osztályának 

vezetője dr. Mózes István, és a járási hivatal vezetője, Ströcker Zoltán, akiket lenne érdemes 

megkeresnie a roma önkormányzatnak, mert ezzel kapcsolatosan ők tudnak segítséget nyújtani. 

Elmondja, Tatán több intézményben is van felnőttképzés, példaként említi a Bláthy Ottó 

technikumot, szakképző iskolát. De javasolja, hogy a járási hivatal vezetőjét és osztályvezetőjét 

keressék meg és akár egy együttműködési megállapodást is köthetnek arra vonatkozóan, hogy 

miben segítik egymást. 

A témákhoz kapcsolódóan tájékoztatja a jelenlévőket, hogy például a karácsonyi időszakban az 

önkormányzat és a hivatal munkatársai a helyi civil szervezettekkel, például a Máltai 

Szeretetszolgálattal, Karitásszal és a Szociális Alapellátó Intézménnyel közösen adományt 

juttatnak el a rászoruló családok részére. Kéri a képviselőket, hogy ha van információjuk olyan 

családokról, vagy személyekről, akik véleményük szerint segítségre szorulnak, akkor segítség 

a hivatal és az említett szervezetek munkáját azzal, hogy tájékoztatják őket. 

Elmondja, hogy a hivatal szorosan együttműködik például a lakásigénylések kapcsán is a 

Szociális Alapellátó Intézménnyel, mert van, hogy az adott igénylő esetében az eljárás során 

felkérik az intézményt, hogy környezettanulmány készítésében segítsenek. 

 

Barkócz Csaba elnök ez utóbbihoz kapcsolódóan dr. Bakos Zsolt irodavezetőtől szeretne 

kérdezni. Elmondja, hogy többen is megkeresték az elmúlt időszakban azzal, hogy a 

lakásigénylést adtak be és elutasították őket, de van jövedelmük és tudnák is fizetni azt, rendben 

tartanák a házat, ám elutasították őket.  

 

dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető tájékoztatást ad a 

szociális lakásigényléssel kapcsolatos eljárás folyamatáról. Elmondja, hogy ez egy kétlépcsős 

folyamat, melynek első feltétele, hogy a lakásigénylési névjegyzékbe, az úgynevezett 

lakáslistára. Ehhez minden évben be kell adni a kérelmet, melyet megvizsgálnak, hogy az 

önkormányzati rendeletben rögzített feltételeknek megfelel-e, ezt követi a már említett 

környezettanulmány, hogy a kérelemben leírtak a valóságnak megfelelnek-e és ezt követően 

dönt a Humán Bizottság azon személyekről, hogy kik azok, akik a feltételeknek megfelelnek 

és kik azok, akik nem és ezért kell elutasítani a kérelmüket. Ha valaki a lakáslistára felkerült, 

azt követően van esélye, hogy az adott lakás bérlője legyen. A bizottság csak abban az esetben 

tud bérlőt kijelölni, ha megüresedik egy lakás. Az, hogy valaki felkerült erre a lakáslistára nem 

jelenti azt, hogy egyből lakást is fog kapni. Elmondja, Tata város önkormányzata 255 lakással 

rendelkezik, melyből 205 szociális bérlakás. 
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Barkócz Csaba elnök egy konkrét személy esetét említi, akinek a lakásigénylési kérelmét 

elutasították. 

 

Martinkovicsné Nagyfalusi Tímea vagyongazdálkodási ügyintéző elmondja, hogy a 

szociális bérlakáshoz jutás kapcsán az egyik feltétel az, hogy legalább 2 éves állandó lakcímmel 

kell rendelkezni. Hozzáteszi, hogy előnyt élvez az a személy, aki már legalább 5 éve itt lakik 

Tatán. Erről tájékoztatták az ügyfelet és arról is, hogy amennyiben megvan a legalább 2 éves 

állandó tatai lakcíme, akkor benyújthatja a kérelmét ismét. 

 

dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető részletes tájékoztatást 

ad az önkormányzati rendeletben rögzített feltételekről. 

 

Michl József polgármester felhívja a figyelmet arra, hogy ezekről a feltételekről 

mindenképpen érdemes pontos tájékoztatást adniuk.  

 

Barkócz Csaba elnök hangsúlyozza azt, hogy többen keresik meg ezzel kapcsolatban, és eddig 

nem tudtak megfelelő tájékoztatást adni számukra.  

 

dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető felajánlja azt, hogy egy 

összefoglalót készítenek erre vonatkozóan, melyet megküldenek számukra. 

 

Barkócz Csaba elnök megköszöni ezt.  

 

Horváth József elnökhelyettes a nemzetiségi önkormányzatot érintő megkeresések kapcsán 

tájékoztatja a jelenlévőket, hogy olyan jelzést is kaptak, ahol az ott élők nyugalmát és 

közlekedését is zavarják és veszélyeztetik. Megkérdezi, hogy ez esetben kihez fordulhatnak, kit 

kereshetnek.  

 

Michl József polgármester az ilyen esetek kapcsán a rendőrségi bejelentést javasolja. 

Tájékoztatja a testület tagjait, hogy a Tatai Rendőrkapitányság vezetőjének minden évben 

kötelezettsége az, hogy a közbiztonság helyzetéről tájékoztassa a település képviselő-testületét. 

Kéri, hogy minden ilyen alkalomra hívják meg a roma önkormányzat képviselő-testületét is. 

Tájékoztatja továbbá a képviselőket, hogy megkezdték egy a közösségi együttélés szabályait 

tartalmazó önkormányzati rendelet előkészítését is, melyben kéri a testület tagjainak 

együttműködését, véleményét is. 

Megköszöni a meghívást, az egyeztetés során felvetetteket, és jelzi, hogy a Tatai Kistérségi 

Többcélú Társulás tisztújító ülése hamarosan kezdődik, ezért most el kell hagynia az üléstermet. 

További jó munkát kíván a roma nemzetiségi önkormányzat tagjainak.  

 

Barkócz Csaba elnök megköszöni Polgármester úr részvételét és várják a 

közmeghallgatásukra. További jelzésként elmondja, hogy a szociális ellátások kapcsán a 

tűzifára vonatkozóan, több olyan megkeresés is volt feléjük, akik jelezték, hogy egyedül élnek 

és nem tudják a számukra kiszállított fát feldarabolni. Megkérdezi, kihez fordulhatnak ilyen 

ügyben.  

 

Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető elmondja, hogy ez a tűzifa a városban a Tatai 

Városgazda Kft. által összegyűjtött fa, melyet kiosztanak. Abban az esetben, ha valaki egyedül 

élő és nincs hozzátartozója, akkor kérhet aprított fát, melyet ha Zsikai Krisztina ügyintézőnél 

jeleznek, akkor azt továbbítják a Tatai Városgazda Kft. felé. 
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Barkócz Csaba elnök megkérdezi, hogy van-e arra lehetőség, hogy környező településekhez 

hasonló jobb minőségű tűzifát kapjanak a helyiek is.  

 

Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető ismerteti, hogy a környező településeken, az 

5000 fő lakosságszám alatti településeken, az állam által biztosított szociális tűzifát kapják a 

rászorulók. Tata a lakosság számát tekintve nem tud ebben a programban részt venni, és ezért 

helyben az előbb ismertett módon segíti a lakosokat. 

 

Barkócz Csaba elnök megköszöni a választ. Hozzáteszi, hogy ezzel kapcsolatban is sokan 

keresik meg őket és kéri, hogy a roma önkormányzat 2024. december 10-én tartandó 

közmeghallgatásán vegyenek részt. 

 

Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető megköszöni a meghívás.  

 

Barkócz Csaba elnök további kérdés, észrevétel hiányában az ülést 8.51-kor bezárja. 

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

Barkócz Csaba Horváth József 

elnök elnökhelyettes, jkv. hitelesítő 

 


